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2024-12-02 Kommunfullmäktige 2024-12-02 

Ledamöter: M=19 

Ersättare: M=10 

Ledamöter 

Hanna Bocander (M) 

Kristin Eriksson (C) 
Christian Hoas (M) 
Birgitta Lindgren (L) 
Jenny Åkervall (S) 
Johanna Hornberger (M) 
Patrik Nimmerstam (C) 
Sara Degrer (KD) 
Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SO) 
Christian Ljungdahl (C) 
Boris von Uexkiill (M) 

Annika Linde (L) 
Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 
Lovisa Eriksson (C) 
Carolin Robson (MP) 
Leo Smidhammar (M) 
Bigitta Sundman (M) 
Siv Sahlström (C) 
Fredrik Pallin (L) 
Håkan Johanson (KO) 
Anders Bergstrand (M) 
Robert Bryhn (C) 
Anette Jellve (S) 
Ludvig Waldenström (M) 

Oeniz Norgren (SO) 
Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 
Maarit Nordmark (L) 
Robert Nibelius (M) 
Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 
Hedvig Landahl Enquist (S) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Erika Svanström (KO) 
Eva Lindman Marko (C) 
Johan Gröndal (M) 

Rolf Lundgren (L) 
Ruby Rosen (MP) 
Catrin Tidström (M) 

Maria Mandahl (C) 
Vladyslav Tumachov (SO) 
Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 
Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 
Elvy Svennerstål (L) 
Erik Lunell (M) 
Christer Lidgard (C) 
Gunnar Liljegren (KO) 

C=12 

C=6 

L=6 8=5 KD=4 SO=3 MP=2 

8=3 L=3 SO=2 KD=2 MP=2 

Närvaro Ersättare 

Emma Wicksell (M) 

X 

X 

X 

Karl Stenqvist (S) 
X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X Lars-Gunnar Wallin (L) 
X 

X 

X 

X 

X 

Erik Baggström (KO) 
X 

X 

Oesiree Lindqvist (L) 
X 

X 

Ingela Gilljam Papinski (C) 
X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

X 

Summa 51 

Summa 28 

t.o.m. § 187 fr.o.m. § 188 
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§ 174 
 

Tillkännagivande 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i DanderydsAktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
__________ 
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§ 175 KS 2024/0421 
 

Val av miljö- och stadsbyggnadsnämnd 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av miljö- och 
stadsbyggnadsnämnd 2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse miljö- och stadsbyggnadsnämnd 
2025–2026 enligt följande:   

Ordförande 
Claës Breitholtz (M),  

1:e vice ordförande 
Fredrik Pallin (L),  

2:e vice ordförande 
Kristin Eriksson (C),  

Ledamöter 
Anna Sarkany (M),  
Johan Hjelmqvist (M),  
Erik Hafström (M),  
Christer Bergquist (M),  
Jesper Isaksson (C),  
Björn Strenger (C),  
Karl Stenqvist (S),  
Anders Hultgren (KD),  
Pierre Campenfeldt (KD),  
Lars Leonardsson (MP),  

Ersättare 
Andreas Tidström (M),  
Margit Metsämaa Svenson (M),  

 
Pia-Lena Moller (M),  
Håkan Andersson Lilja (M),  
Tord Håkansson (C),  
Eva von Sydow (C),  
Erik Söderlund (C),  
Elvy Svennerstål (L),  
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Tyra Klooth (S),  
Kjetil Anthonisen (KD),  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse miljö- och stadsbyggnadsnämnd 
2025–2026 enligt följande:   

Ordförande 
Claës Breitholtz (M),  

1:e vice ordförande 
Fredrik Pallin (L),  

2:e vice ordförande 
Kristin Eriksson (C),  

Ledamöter 
Anna Sarkany (M),  
Johan Hjelmqvist (M),  
Erik Hafström (M),  
Christer Bergquist (M),  
Jesper Isaksson (C),  
Björn Strenger (C),  
Karl Stenqvist (S),  
Anders Hultgren (KD),  
Pierre Campenfeldt (KD),  
Lars Leonardsson (MP),  

Ersättare 
Andreas Tidström (M),  
Margit Metsämaa Svenson (M),  

 
Pia-Lena Moller (M),  
Håkan Andersson Lilja (M),  
Tord Håkansson (C),  
Eva von Sydow (C),  
Erik Söderlund (C),  
Elvy Svennerstål (L),  
Tyra Klooth (S),  
Kjetil Anthonisen (KD),  
__________ 
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§ 176 KS 2024/0422 
 

Val av teknisk nämnd 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av teknisk 
nämnd 2025–2026. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Carolin Robson (MP), Christian Hoas (M) 
och Siv Sahlström (C). 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse teknisk nämnd 2025–2026 enligt 
följande:   

Ordförande 
Robert Nibelius (M),  

1:e vice ordförande 
Thomasine von Essen (KD),  

2:e vice ordförande 
Karl-Johan Nybell (C),  

Ledamöter 
Anders Bergstrand (M),  
Fredrik Näslund (M),   
Ludvig Waldenström (M),  
Inger Ohlsson Blomberg (M),  
Christina Strenger-Böös (C),  
Christer Lidgard (C),  
Rolf Lundgren (L),  
Kari Stehag (S),  
Erik Baggström (KD),  
Kjell Rosén (MP),  

Ersättare 
Märtha Angert Lillestråle (M),  
Jan Mårtensson (M),  
Gunilla Wästlund (M),  
Cecilia Ålander (M),  
Christian Ljungdahl (C),  
Maja Bergquist (C),  
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Dominika Andrae (C),  
Tobias Berg (L),  
Olle Johansson (S),  
Milles Lindgren (KD),  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse teknisk nämnd 2025–2026 enligt 
följande:   

Ordförande 
Robert Nibelius (M),  

1:e vice ordförande 
Thomasine von Essen (KD),  

2:e vice ordförande 
Karl-Johan Nybell (C),  

Ledamöter 
Anders Bergstrand (M),  
Fredrik Näslund (M), ÖSTRA  
Ludvig Waldenström (M),  
Inger Ohlsson Blomberg (M),  
Christina Strenger-Böös (C),  
Christer Lidgard (C),  
Rolf Lundgren (L),  
Kari Stehag (S),  
Erik Baggström (KD),  
Kjell Rosén (MP),  

Ersättare 
Märtha Angert Lillestråle (M),  
Jan Mårtensson (M),  
Gunilla Wästlund (M),  
Cecilia Ålander (M),  
Christian Ljungdahl (C),  
Maja Bergquist (C),  
Dominika Andrae (C),  
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Tobias Berg (L),  
Olle Johansson (S),  
Milles Lindgren (KD),  
__________  
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§ 177 KS 2024/0423 
 

Val av utbildningsnämnd 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av 
utbildningsnämnd 2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse utbildningsnämnd 2025–2026 enligt 
följande:   

Ordförande 
Ulla Hurtig Nielsen (M),  

 

1:e vice ordförande 
Annika Linde (L),  

2:e vice ordförande 
Patrik Nimmerstam (C),  

Ledamöter 
Emma Wicksell (M),  
Erik Lunell (M),  
Samuel Terling (M),  
Linnea Henriques (M),  
Eric Skoglund (C),  

 
Khadra Seerar Westerberg (C),  

 
Hedvig Landahl Enqvist (S),  

 
Sara Degrér (KD),  

Ersättare 
Truls Sandberg (M),  
Ulf Ahrner (M),  
Bertil Haglund (M),  
Daniel Chun (M),  
Brigitta Hultblad (M),  
Jenny Edner (C)  

 
Ingela Dahlberg (C),  
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Vakant (C) 
Fredrik Laurell (L),  
Åsa Inde (S),  
Stefan Svanström (KD),  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse utbildningsnämnd 2025–2026 enligt 
följande:   

Ordförande 
Ulla Hurtig Nielsen (M),  

 

1:e vice ordförande 
Annika Linde (L),  

2:e vice ordförande 
Patrik Nimmerstam (C),  

Ledamöter 
Emma Wicksell (M),  
Erik Lunell (M),  
Samuel Terling (M),  
Linnea Henriques (M),  
Eric Skoglund (C),  

 
Khadra Seerar Westerberg (C),  

 
Hedvig Landahl Enqvist (S),  

 
Sara Degrér (KD),  

Ersättare 
Truls Sandberg (M),  
Ulf Ahrner (M),  
Bertil Haglund (M),  
Daniel Chun (M),  
Brigitta Hultblad (M),  
Jenny Edner (C)  

 
Ingela Dahlberg (C),  
Vakant (C) 
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Fredrik Laurell (L),  
Åsa Inde (S),  
Stefan Svanström (KD),  
__________ 
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§ 178 KS 2024/0424 
 

Val av socialnämnd 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av 
socialnämnd 2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse socialnämnd 2025–2026 enligt 
följande:   

Ordförande 
Maarit Nordmark (L),  

1:e vice ordförande 
Bigitta Sundman (M),  

2:e vice ordförande 
Eva Lindman Marko (C),  

Ledamöter 
Catrin Tidström (M),  
Elisabeth Frostell (M),  
Mats Nilsson (M),  
Pantea Zethelius (M),  
Ingela Gilljam Papinski (C),  

 
Maria Mandahl (C),  
Anette Jellve (S),  
Gunnar Liljegren (KD),  

Ersättare 
Mattias Sjödin (M),  
Sandra Åberg (M),  
Anita Daht (M),  
Linda Drougge (M),  
Inger Fabian (C),  
Eva von Sydow (C),  
Lennart Meldahl (C),  
Carl Christenson (L),  
Ulf Bergman Ekström (S),  
Owe Svantegård (KD),  
Christian Krappedal (SD),  
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse socialnämnd 2025–2026 enligt 
följande:   

Ordförande 
Maarit Nordmark (L),  

1:e vice ordförande 
Bigitta Sundman (M),  

2:e vice ordförande 
Eva Lindman Marko (C),  

Ledamöter 
Catrin Tidström (M),  
Elisabeth Frostell (M),  
Mats Nilsson (M),  
Pantea Zethelius (M),  
Ingela Gilljam Papinski (C),  

 
Maria Mandahl (C),  
Anette Jellve (S),  
Gunnar Liljegren (KD),  

Ersättare 
Mattias Sjödin (M),  
Sandra Åberg (M),  
Anita Daht (M),  
Linda Drougge (M),  
Inger Fabian (C),  
Eva von Sydow (C),  
Lennart Meldahl (C),  
Carl Christenson (L),  
Ulf Bergman Ekström (S),  
Owe Svantegård (KD),  
Christian Krappedal (SD),  

 
__________ 
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§ 179 KS 2024/0425 
 

Val av kultur- och fritidsnämnd 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av kultur- och 
fritidsnämnd 2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse kultur- och fritidsnämnd 2025–2026 
enligt följande:   

Ordförande 
Gunilla Bellman (KD),  

1:e vice ordförande 
Carl Gustav Pfeiffer (M),  

 

2:e vice ordförande 
Lovisa Eriksson (C),  

Ledamöter 
Richard Törnqvist af Ström (M),  

 
Jolanta Kowalkowska (M),  
Elisabeth Kotsinas (M),  
Eva Hiort (M),  
Björn Strenger (C),  
Christer Lidgard (C),  
Desirée Lindqvist (L),  
Jenny Åkervall (S), TOCKSUND 

Ersättare 
Michael Kindahl (M),  
Amir Tork (M),  
Michael Brusis (M),  
Yvonne Falk (M),  
Karoline Boström (M),   
Eric Skoglund (C),  

 
Marianne Pettersson (C),  
Khadra Seerar Westerberg (C),  
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Anders Karlsson (L),  
Karsten Inde (S),  
Erik Baggström (KD),  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse kultur- och fritidsnämnd 2025–2026 
enligt följande:   

Ordförande 
Gunilla Bellman (KD),  

1:e vice ordförande 
Carl Gustav Pfeiffer (M),  

 

2:e vice ordförande 
Lovisa Eriksson (C),  

Ledamöter 
Richard Törnqvist af Ström (M),  

 
Jolanta Kowalkowska (M),  
Elisabeth Kotsinas (M),  
Eva Hiort (M),  
Björn Strenger (C),  
Christer Lidgard (C),  
Desirée Lindqvist (L),  
Jenny Åkervall (S),  

Ersättare 
Michael Kindahl (M),  
Amir Tork (M),  
Michael Brusis (M),  
Yvonne Falk (M),  
Karoline Boström (M),   
Eric Skoglund (C),  

 
Marianne Pettersson (C),  
Khadra Seerar Westerberg (C),  

 
Anders Karlsson (L),  
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Karsten Inde (S),  
Erik Baggström (KD),  
__________ 
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§ 180 KS 2024/0426 
 

Val av valnämnd 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av valnämnd 
2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse valnämnd 2025–2026 enligt följande:   

Ordförande 
Rolf Lundgren (L),  

Vice ordförande 
Ingrid Erneman (M),  

Ledamöter 
Maja Bergquist (C),  

 
Anette Jellve (S),  
Milles Lindgren (KD),  
Christian Krappedal (SD),  

 
Ruby Rosén (MP),  

Ersättare 
Gustav Nielsen (M),  
Christina Strenger-Böös (C),  
Lars-Gunnar Wallin (L),  
Jan Lilja (S),  
Håkan Johanson (KD),  
Bo Lagercrantz (SD),  
Rolf Hansen (MP),  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse valnämnd 2025–2026 enligt följande:   

Ordförande 
Rolf Lundgren (L),  
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Vice ordförande 
Ingrid Erneman (M),  

Ledamöter 
Maja Bergquist (C),  

 
Anette Jellve (S),  
Milles Lindgren (KD),  
Christian Krappedal (SD),  

 
Ruby Rosén (MP),  

Ersättare 
Gustav Nielsen (M),  
Christina Strenger-Böös (C),  
Lars-Gunnar Wallin (L),  
Jan Lilja (S),  
Håkan Johanson (KD),  
Bo Lagercrantz (SD),  
Rolf Hansen (MP),  
__________ 
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§ 181 KS 2024/0427 
 

Val av styrelse i Djursholms AB 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av styrelse i 
Djursholms AB 2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse styrelse i Djursholms AB för tiden 
från och med ordinarie bolagstämma 2025 fram till ordinarie bolagstämma 
2027 enligt följande: 

Ordförande 
Maarit Nordmark (L),  

Vice ordförande 
Anders Bergstrand (M),  

Ledamöter 
Carina Erlandsson (M),  
Johan Gröndal (M),  
Kristin Eriksson (C),  
Maria Mandahl (C),  
Karl Stenqvist (S),  

Suppleanter 
Ludvig Waldenström (M),  
Sten Lindquist (M),  
Anna Sarkany (M),  
Christer Lidgard (C),  
Eva Lindman Marko (C),  
Fredrik Pallin (L),  
Kari Stehag (S),  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse styrelse i Djursholms AB för tiden 
från och med ordinarie bolagstämma 2025 fram till ordinarie bolagstämma 
2027 enligt följande: 
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Ordförande 
Maarit Nordmark (L),  

Vice ordförande 
Anders Bergstrand (M),  

Ledamöter 
Carina Erlandsson (M),  
Johan Gröndal (M),  
Kristin Eriksson (C),  
Maria Mandahl (C),  
Karl Stenqvist (S),  

Suppleanter 
Ludvig Waldenström (M),  
Sten Lindquist (M),  
Anna Sarkany (M),  
Christer Lidgard (C),  
Eva Lindman Marko (C),  
Fredrik Pallin (L),  
Kari Stehag (S),  
__________ 
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§ 182 KS 2024/0428 
 

Val av ledamot och ersättare i samordningsförbundet 
Roslagen 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat nomineringar för val av ledamot 
och ersättare i samordningsförbundet Roslagen 2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktige beslutar att utse ledamot och ersättare i 
samordningsförbundet Roslagen 2025–2026 enligt följande:   

Ledamot 
Bigitta Sundman (M),  

Ersättare 
Maarit Nordmark (L),  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse ledamot och ersättare i 
samordningsförbundet Roslagen 2025–2026 enligt följande: 

Ledamot 
Bigitta Sundman (M),  

Ersättare 
Maarit Nordmark (L),  
__________ 
Samordningsförbundet Roslagen  
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§ 183 KS 2024/0429 
 

Inträdesordning för ersättare i nämnd 2025–2026 

Ärende 
Kommunfullmäktiges partier har lämnat förslag till inträdesordning för 
ersättare i nämnd 2025–2026. 

Kommunfullmäktiges valberednings förslag 
Kommunfullmäktiges fastställer följande inträdesordning för ersättare i 
nämnd och utskott 2025–2026:   

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Moderaterna ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Kristdemokraterna 
2: Liberalerna 
3: Sverigedemokraterna 
4: Centerpartiet 
5: Socialdemokraterna 
6: Miljöpartiet 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Centerpartiet ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Moderaterna  
2: Liberalerna 
3: Kristdemokraterna 
4: Miljöpartiet 
5: Socialdemokraterna 
6: Sverigedemokraterna 
  
Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Liberalerna ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Moderaterna 
2: Kristdemokraterna 
3: Socialdemokraterna 
4: Centerpartiet 
5: Miljöpartiet 
6: Sverigedemokraterna 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Socialdemokraterna ska 
ersättare inkallas i följande ordning: 
1: Miljöpartiet 
2: Centerpartiet 
3: Liberalerna 
4: Moderaterna 
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5: Kristdemokraterna 
6: Sverigedemokraterna 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Kristdemokraterna ska 
ersättare inkallas i följande ordning: 
1: Moderaterna 
2: Liberalerna 
3: Sverigedemokraterna 
4: Socialdemokraterna 
5: Miljöpartiet 
6: Centerpartiet 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Sverigedemokraterna ska 
ersättare inkallas i följande ordning: 
1: Centerpartiet 
2: Kristdemokraterna 
3: Moderaterna 
4: Liberalerna 
5: Socialdemokraterna 
6: Miljöpartiet 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Miljöpartiet ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Socialdemokraterna 
2: Centerpartiet 
3: Liberalerna 
4: Moderaterna 
5: Kristdemokraterna 
6: Sverigedemokraterna 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på valberedningens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktiges fastställer följande inträdesordning för ersättare i 
nämnd och utskott 2025–2026:   

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Moderaterna ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Kristdemokraterna 
2: Liberalerna 
3: Sverigedemokraterna 
4: Centerpartiet 
5: Socialdemokraterna 
6: Miljöpartiet 
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Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Centerpartiet ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Moderaterna  
2: Liberalerna 
3: Kristdemokraterna 
4: Miljöpartiet 
5: Socialdemokraterna 
6: Sverigedemokraterna 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Liberalerna ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Moderaterna 
2: Kristdemokraterna 
3: Socialdemokraterna 
4: Centerpartiet 
5: Miljöpartiet 
6: Sverigedemokraterna 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Socialdemokraterna ska 
ersättare inkallas i följande ordning: 
1: Miljöpartiet 
2: Centerpartiet 
3: Liberalerna 
4: Moderaterna 
5: Kristdemokraterna 
6: Sverigedemokraterna 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Kristdemokraterna ska 
ersättare inkallas i följande ordning: 
1: Moderaterna 
2: Liberalerna 
3: Sverigedemokraterna 
4: Socialdemokraterna 
5: Miljöpartiet 
6: Centerpartiet 

Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Sverigedemokraterna ska 
ersättare inkallas i följande ordning: 
1: Centerpartiet 
2: Kristdemokraterna 
3: Moderaterna 
4: Liberalerna 
5: Socialdemokraterna 
6: Miljöpartiet 
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Vid förfall för såväl ledamot som ersättare för Miljöpartiet ska ersättare 
inkallas i följande ordning: 
1: Socialdemokraterna 
2: Centerpartiet 
3: Liberalerna 
4: Moderaterna 
5: Kristdemokraterna 
6: Sverigedemokraterna 
__________ 
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§ 184 KS 2024/0358 
 

Revidering av avgift för laddning vid kommunens 
laddstolpar och bemyndigande av tekniska nämnden 
för årlig reglering av avgiften 

Ärende 
I samband med antagande av strategi för laddinfrastruktur beslutade 
kommunfullmäktige den 1 februari 2021 (§ 8) att kommunen ska ta ut en 
avgift för laddning av eldrivna fordon via laddstolpar på kommunens egna 
laddstolpar med 3 kr/kWh. Kommunen har sedan 2015 installerat 
laddstolpar på kommunens mark och har i dagsläget totalt 64 laddpunkter 
vid 10 olika platser. Kommunen kommer att behöva installera laddpunkter 
vid ett antal av kommunens byggnader för att uppfylla krav i plan- och 
bygglagen. För att täcka kostnaderna för el, byte av gammal laddutrustning 
och installation av ny utrustning, behöver avgiften för laddning justeras. 
Justeringen inkluderar också kommunens kostnader för extern entreprenör, 
som ansvarar för debitering, kundtjänst dygnet runt och drift av 
laddstolparna. Avgiften föreslås höjas till 4 kr/kWh inklusive moms för att 
kommunen ska upprätthålla självkostnadsprincipen, det vill säga varken gå 
med vinst eller förlust vid tillhandahållandet av en tjänst. Därefter föreslås 
att tekniska nämnden bemyndigas att reglera avgiften årligen efter KPI-
index, konsumentprisindex.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ta ut en avgift på 4 

kr/kWh för laddning av elfordon vid kommunens laddstolpar. Den nya 
avgiften börjar gälla den 1 januari 2025. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att avgiften ska justeras årligen per den 1 
januari, med start 1 januari 2026, baserat på konsumentprisindex (KPI) 
och KPI:s produktgrupp el. Kommunfullmäktige bemyndigar tekniska 
nämnden att fastställa det nya avgiftsbeloppet. 

Yrkanden 
Christian Hoas (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Erik 
Baggström (KD) och Karl-Johan Nybell (C) biträder Christian Hoas (M) 
yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Deniz Norgren (SD). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ta ut en avgift på 4 

kr/kWh för laddning av elfordon vid kommunens laddstolpar. Den nya 
avgiften börjar gälla den 1 januari 2025. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att avgiften ska justeras årligen per den 1 
januari, med start 1 januari 2026, baserat på konsumentprisindex (KPI) 
och KPI:s produktgrupp el. Kommunfullmäktige bemyndigar tekniska 
nämnden att fastställa det nya avgiftsbeloppet. 

__________ 
Expedieras 
Tekniska nämnden 
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§ 185 KS 2024/0074 
 

Redovisning av ej verkställda uppdrag per december 
2024 

Ärende 
Två gånger varje år ska ej verkställda beslut redovisas till fullmäktige. 
Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och 
december. 
Av uppställningen framgår att 8 uppdrag verkställts sedan senaste 
redovisningen och att 11 har tillkommit och att ett har förnyats. Totalt antal 
ej verkställda uppdrag uppgår till 45. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger förteckningen till 
handlingarna. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger förteckningen till 
handlingarna. 
__________ 
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§ 186 KS 2024/0075 
 

Redovisning av obesvarade motioner per december 
2024 

Ärende 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska kommunstyrelsen två gånger 
varje år redovisa de motioner som inte har beretts färdigt. Redovisningen 
ska göras på fullmäktiges ordinarie sammanträden i juni och december. 
Av redovisningen följer att 16 motioner är obesvarade, varav 7 är bordlagda.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger redovisningen till 
handlingarna. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Siv Sahlström (C) och Carolin Robson 
(MP). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen och lägger redovisningen till 
handlingarna. 
__________ 
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§ 187 KS 2021/0428 
 

Antagande av riktlinjer för bostadsförsörjning 

Ärende 
Enligt bostadsförsörjningslagen (2000:1383) ska varje kommun som arbetar 
med bostadsförsörjning anta riktlinjer för detta arbete. Riktlinjerna ska 
beslutas av kommunfullmäktige och uppdateras minst en gång per 
mandatperiod. Syftet med riktlinjerna är att skapa förutsättningar för alla i 
kommunen att leva i goda och sunda bostäder samt att främja att 
ändamålsenliga åtgärder för bostadsförsörjningen planeras och genomförs. 
Riktlinjerna för bostadsförsörjning ska visa på kommunens ambition för det 
befintliga bostadsbeståndet och hur bostadsplaneringen ska se ut framöver. 
Dessa innebär inte att nya uppdrag eller bostäder tillkommer utan utgår från 
redan givna uppdrag. Kommunstyrelsen beslutade den 18 november 2024 (§ 
182) att inriktningen ska vara att cirka 80 bostadslägenheter färdigställs per 
år i genomsnitt. Av dessa bör minst 25 procent vara småhusbebyggelse med 
småhus, radhus och kedjehus. 
Till detta mål finns riktlinjer hur kommunen ska arbeta med 
bostadsförsörjningen framöver. Samhällsutvecklingsförvaltningen bedömer 
att det är få tillkommande riktlinjer för kommunens bostadsförsörjning som 
inte redan idag återfinns i andra styrdokument som exempelvis kommunens 
översiktsplan samt miljö- och klimatprogram. För de tillkommande 
riktlinjerna bedöms dessa ligga i linje med beslutade styrdokument samt att 
de inte innebär en större förändring av hur de olika nämnderna arbetar med 
bostadsförsörjningen mot idag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar föreslagna Riktlinjer för bostadsförsörjning, 
inklusive bilaga Underlag till riktlinjer för bostadsförsörjning med följande 
ändring: Inriktningen är att cirka 80 bostadslägenheter färdigställs per år i 
genomsnitt. Av dessa bör minst 25 % vara småhusbebyggelse med småhus, 
radhus och kedjehus. 

Yrkanden 
Johanna Hornberger (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Carolin 
Robson (MP), Christian Hoas (M), Fredrik Pallin (L), Elvy Svennerstål (L), 
Olle Johansson (S), Håkan Johanson (KD), Magnus Boman (M), Hedvig 
Landahl Enquist (S) och Claës Breitholtz (M) biträder Johanna Hornbergers 
(M) yrkande. 
Kristin Eriksson (C) yrkar avslag. Bo Lagercrantz (SD), Deniz Norgren 
(SD) och Robert Bryhn (C) biträder Kristin Erikssons (C) yrkande. 
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Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Christian Ljungdahl (C), Siv 
Sahlström (C), Christer Lidgard (C), Johan Gröndal (M) och Carl Gustav 
Pfeiffer (M). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Kristin Erikssons (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Votering och omröstningsresultat 
Votering begärs. 
Följande voteringsordning godkänns: JA för bifall till kommunstyrelsens 
förslag och NEJ för bifall till Kristin Erikssons (C) yrkande. 
Ordförande Boris von Uexküll (M) finner att kommunfullmäktige bifallit 
kommunstyrelsens förslag med 36 JA-röster mot 15 NEJ-röster. 
Omröstningslista bifogas. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna Riktlinjer för bostadsförsörjning, 
inklusive bilaga Underlag till riktlinjer för bostadsförsörjning med följande 
ändring: Inriktningen är att cirka 80 bostadslägenheter färdigställs per år i 
genomsnitt. Av dessa bör minst 25 % vara småhusbebyggelse med småhus, 
radhus och kedjehus. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 
Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Kristin Erikssons (C) yrkande. 
__________ 
Expedieras 
Länsstyrelsen: stockholm@lansstyrelsen.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Region Stockholm: registrator.rlk@regionstockholm.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Norrtälje kommun: kontaktcenter@norrtalje.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Sollentuna kommun: kontaktcenter@sollentuna.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Solna stad: kontakt@solna.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Stockholms stad: kommunstyrelsen@stockholm.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Täby kommun: kc@taby.se, ange dnr: KS 2023/0374 
Vallentuna kommun: kommun@vallentuna.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Vaxholms kommun: kansliet@vaxholm.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Österåker kommun: servicecenter@osteraker.se, ange dnr: KS 2014/0361 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden (Danderyds kommun) 
Socialnämnden (Danderyds kommun) 
Tekniska nämnden (Danderyds kommun) 
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2024-12-02 Voteringsresultat ld:12724 

Ärendenr: 

9. 

Ärendemening: 

Antagande av riktlinjer för bostadsförsörjning 

Ja: 36 

LEDAMOT 

Kristin Eriksson (C) 

Christian Hoas (M) 

Birgitta Lindgren (L) 

Johanna Hornberger (M) 

Patrik Nimmerstam (C) 

Sara Degrer (KD) 

Carl Gustav Pfeiffer (M) 

Bo Lagercrantz (SD) 

Christian Ljungdahl (C) 

Boris von Uexkull (M) 

Annika Linde {L} 

Carina Erlandsson (M) 

Karsten lnde (S) 

Lovisa Eriksson (C) 

Carolin Robson (MP) 

Leo Smidhammar (M) 

Bigitta Sundman (M) 

Siv Sahlström (C) 

Fredrik Pallin (L) 

Håkan Johanson (KD) 

Anders Bergstrand (M) 

Robert Bryhn (C) 

Anette Jellve (S) 

Ludvig Waldenström (M) 

Deniz Norgren (SD) 

Erik Hafström (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 

Maarit Nordmark {L} 

Robert Nibelius (M) 

Claes Breitholtz (M) 

Inger Fabian (C) 

-----

Hedvig Landahl Enquist (S) 

Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Eva Lindman Marko (C) 

Johan Gröndal (M) 

Ruby Rosen (MP) 

Catrin Tidström (M) 

Vladyslav Tumachov (SD) 

Fredrik Näslund (M) 

Olle Johansson (S) 

Magnus Boman (M) 

Christina Strenger-Böös (C) 

Elvy Svennerstål {L} 

Erik Lunell (M) 

Christer Lidgard (C) 

Gunnar Liljegren (KD) 

Emma Wicksell (M) 

Ingela Gilljam Papinski (C) 

Desiree Lindqvist (L) 

Karl Stenqvist (S) 

Erik Baggström (KD) 

Nej: 15 Frånvarande: 0 

PARTI RESULTAT 

C Nej 

M Ja 

L Ja 

M Ja 

C Nej 

KD Ja 

M Ja 

SD Nej 

C Nej 

M Ja 

L Ja 

M Ja 

s Ja 

C Nej 

MP Ja 

M Ja 

M Ja 

C Nej 

L Ja 

KD Ja 

M Ja 

C Nej 

s Ja 

M Ja 

SD Nej 

M Ja 

C Nej 

L Ja 

M Ja 

M Ja 

C Nej 

s Ja 

M Ja 

C Nej 

M Ja 

MP Ja 

M Ja 

SD Nej 

M Ja 

s Ja 

M Ja 

C Nej 

L Ja 

M Ja 

C Nej 

KD Ja 

M Ja 

C Nej 

L Ja 

s Ja 

KD Ja 

Propositionsordning:

JA för bifall till kommunstyrelsens förslag. 

NEJ för bifall till Kristin Erikssons (C) 
avslagsyrkande.



 
 
Reservation mot kommunfullmäktiges beslut den 2 
december 2024 angående ”Antagande av riktlinjer 
för bostadsförsörjning”. 
 
Danderydscenterns ledamöter och tjänstgörande ersättare reserverade sig 
mot kommunfullmäktiges beslut om ”Antagande av riktlinjer för 
bostadsförsörjning” till förmån för Kristin Erikssons (C) yrkande om 
avslag på förslaget.  
 
Grunder för avslagsyrkandet och reservationen 
Vår inställning är att Danderyd i princip är fullbyggt.  

2023 var befolkningstätheten i kommunen 1 229 invånare per 
kvadratkilometer, vilket gör Danderyd till den tionde befolkningstätaste 
kommunen i landet och den åttonde i regionen. Samma år var 
befolkningstätheten i Stockholms län 377 invånare per kvadratkilometer 
och i Sverige 26 invånare per kvadratkilometer. Vi konstaterar att många 
kommuner inom Storstockholm har stora markreserver att bygga på och 
avsevärt mycket lägre befolkningstäthet än Danderyd.  

Uppskattningen av pågående uppdrag för bostadsbyggandet i kommunen 
visar att det planeras för 1 407 bostäder fördelat på åtta år, vilket innebär 
ett uppskattat färdigställande om 176 bostäder i snitt per år. Av dessa är 
cirka 16 procent av de planerade bostäderna småhusbebyggelse: småhus, 
radhus och kedjehus.   

Danderyd har nu dammsugits på ytterligare tänkbara små platser för nya 
bostäder. I princip är alla dessa 32 platser otänkbara för oss att bygga på. 
Det är till exempel små kilar av skogsdungar med ekar, lekytor, ängar, 
gräsplaner och vitsipps- och blåsippsbackar som ännu finns kvar i 
kommunen. Bebyggs dessa små kilar av fri mark kommer det att utplåna 
Danderyds känsla av trädgårdsstad.  

Det finns inte någon brist på bostäder i Danderyd. Det finns såväl 
bostadsrätter som småhus ute till försäljning. Danderyds kommun har 
inga hyresrätter. Kommunen gjorde sig för länge sedan av med sitt 
kommunala bostadsbolag, Danderydsbostäder. Det finns privata 
hyresrätter. Vi kommer inte att kunna tillgodose dem som önskar 
billigare bostäder genom att bygga mer. De kommer att bli 
förhållandevis lika dyra. 



 

Enligt statistik från SCB 2023 är medelåldern i Danderyds kommun 42 
år, vilket är samma som för riket. Något som kännetecknar Danderyds 
befolkning är att det finns en hög andel äldre personer som är friska 
långt upp i åldrarna.  

Många äldre i Danderyd har en god ekonomi genom höga pensioner och 
även kapitalinkomster. Det betyder att de bidrar till den kommunala 
skattebasen högt upp i åldrarna. De bidrar även till den statliga 
skattebasen. Det kommunala utjämningssystemet förstärker bilden av att 
en ökning av yngre familjer inte ger kommunen högre intäkter, vilket 
ofta framhålls.   

Incitament för att lämna bostäder man bott i länge och därmed 
åstadkomma flyttkedjor är alltför svaga. Det senare är särskilt intressant 
för Danderyd, då äldre i brist på attraktiva alternativ bor kvar i stora 
bostäder som skulle kunna efterfrågas av större yngre familjer.  

Det finns stora samhällsvinster i att tillmötesgå äldres önskemål om att 
bo i vanliga bostäder, istället för inom vårdboenden. Behovet av bostäder 
för äldre bedöms vara fortsatt högt utifrån demografiska förutsättningar. 
En god tillgång på seniorbostäder kan frigöra större bostäder och även 
minska behovet av dyra vårdboenden.  

Danderydscentern har dock och kommer även fortsättningsvis att 
acceptera viss nybyggnation. Dock inte i den omfattning som nu 
föreslås.  

Vi kan börja med att underhålla, rusta upp, de uppskattade 
pensionärsboenden som vi har. I stället för att riva dem. Därefter kan vi 
bygga ett nytt Solgården, och fler pensionärsboenden. Det skulle kunna 
leda till att en del större hus frigörs för barnfamiljer. 
 
Danderydscentern är även mycket positiv till att bevilja ombyggnad av 
kontorshus, eller delar av kontorshus, till bostäder. Det skulle kunna bli 
ett lyft och en mer levande miljö. Ombyggda kontorshus som ligger 
centralt med gångavstånd till centrum och tunnelbana skulle även kunna 
vara attraktiva för äldre danderydsbor. 
 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 
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§ 188 KS 2024/0357 
 

Antagande av biblioteksplan 2025–2030 för Danderyds 
kommun 

Ärende 
Kultur- och fritidsnämnden har antagit ett förslag till ny biblioteksplan 
2025–2030. Förslaget tillstyrks även av utbildningsnämnden. En ny 
biblioteksplan 2025–2030 för Danderyds kommun ersätter nuvarande 
biblioteksplan som gäller till och med 31 december 2024.  
Den föreslagna biblioteksplanen 2025–2030 har ett tydligare 
styrningsperspektiv genom att peka ut ett antal samhällsutmaningar som 
planen ska bidra till att möta. Planen pekar även ut ett antal fokusområden 
för både folk- och skolbibliotek i kommunen. Den nya biblioteksplanen 
gäller över sex år i stället för fyra som den nuvarande planen, vilket ger 
förutsättningar för större långsiktighet i arbetet. 
Med föreliggande ärende antar kommunfullmäktige en ny biblioteksplan 
2025–2030 för Danderyds kommun. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige antar biblioteksplan 2025–2030 enligt kultur- och 
fritidsnämndens förslag. 

Yrkanden 
Carl Gustav Pfeiffer (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. Lovisa 
Eriksson (C), Desirée Lindqvist (L), Carolin Robson (MP), Ulla Hurtig 
Nielsen (M), Elvy Svennerstål (L), Annika Linde (L), Karl Stenqvist och 
Anders Bergstrand (M) biträder Carl Gustav Pfeiffers (M) yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Gunilla Bellman (KD) i egenskap av 
ordförande för kultur- och fritidsnämnden. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar biblioteksplan 2025–2030 enligt kultur- och 
fritidsnämndens förslag. 
__________ 
Expedieras 
Kultur- och fritidsnämnden 
Utbildningsnämnden 
 

  



  Sammanträdesprotokoll 36 (63) 
Sammanträdesdatum 
2024-12-02 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

§ 189 KS 2023/0264 
 

Svar på motion från Kristin Eriksson (C) m fl om att i 
Mörby Centrum pröva möjligheten att anlägga en lövrik 
centrumpark 

Ärende 
Kristin Eriksson (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 8 maj 2023 (§ 85) lämnat in en motion om att i Mörby Centrum pröva 
möjligheten att anlägga en fin lövrik centrumpark för de boende, för dem 
som arbetar i centrumanläggningen och för dem som besöker Mörby 
Centrum. Bedömningen är att det inte finns anledning att genomföra det 
förslag som motionärerna föreslår. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 190 KS 2023/0291 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om 
kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och 
kompetensförsörjning 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 109) en motion om 
Danderyds kommuns kvalitetsrapporter i förskola och skola och 
revisorernas granskning av personal- och kompetensförsörjning. I motionen 
yrkas att kommunen ska följa kommunrevisorernas rekommendation att ta 
fram styrande dokument såsom en kompetensförsörjningsstrategi och/eller 
kompetensförsörjningsplan för förskollärare i enlighet med 
kommunrevisorernas rapport Granskning av personal- och 
kompetensförsörjning. Det yrkas också att skolpengen ska höjas med minst 
löneutvecklingen för förskollärare och att behörighetsgraden för förskolan 
höjs i motsvarande kvalitetsnivå som för grundskolan. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden. Utbildningsnämnden 
antog vid sitt sammanträde den 8 november 2023 (§ 96) ett remissvar av 
vilket framgår att frågan om framtida kompetensförsörjning hanteras inom 
ramen för det partsgemensamma arbetet. Det kan noteras att skolpengen 
hanteras i budget 2024 och plan 2025–2026 tillsammans med det 
tilläggsanslag till utbildningsnämndens budget som antogs av 
kommunfullmäktige den 22 januari 2024 (§ 5). 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 191 KS 2023/0292 
 

Svar på motion från Ruby Rosén (MP) m fl om att 
utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för 
resurser 

Ärende 
Ruby Rosén (MP) med flera väckte den 12 juni 2023 (§ 110) en motion om 
att utreda helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. I motionen 
yrkas att kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att utreda 
användningen av helklassbegreppet som fördelningsgrund för resurser. 
Motionen har remitterats till utbildningsnämnden, som med sitt yttrande har 
berett ärendet. I huvudsak bedömer nämnden att helklassbegreppet inte är 
förenligt med resursfördelning till fristående skolor enligt skollagen.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 192 KS 2023/0471 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om uppdrag 
att inleda förhandlingar med Vectura Fastigheter AB 
om återgång av köpet av Fastigheten Ginnungagap 2 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har lämnat in en motion om att inleda 
förhandlingar med Vectura Fastigheter AB med begäran att köpet av 
fastigheten Ginnungagap 2 ska gå tillbaka, så kommunen kan bygga ett 
äldreboende på platsen.  
Motionärernas förslag om återgång av markanvisningen är bara möjlig i 
form av förvärv av hela projektet, inkluderande alla projekteringshandlingar. 
En sådan affär torde innebära dels omfattande genomgångar och värderingar 
av handlingar, dels förhandlingar som bedöms vara resurskrävande i form 
av externa konsulter och avsevärd arbetstid. Bygget påbörjas med beräknad 
färdigställande och driftstart innan årsskiftet 2025/2026. Det bedöms vara 
det snabbaste och bästa alternativet för att tillgodose kommunens och dess 
invånares behov. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 193 KS 2024/0158 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
införa en bättre budgethantering 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 19 februari 2024 (§ 35) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om ”att införa en bättre 
budgethantering så att de förtroendevalda beslutsförfattarna i 
kommunfullmäktige och nämnderna ges möjlighet att sätta sig in i 
verksamheten, och därmed får möjlighet att styra den på det sätt som krävs, 
för att kunna fullgöra det uppdrag som våra uppdragsgivare, 
Danderydsborna, gett oss”. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att budgetprocessen som helhet 
är väl fungerande. Däremot kan det alltid ske en förbättring av 
budgetprocessens enskilda detaljer. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige anser motionen vara besvarad. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 194 KS 2024/0180 
 

Svar på motion från Karl Stenqvist (S) m fl om 
tillgänglighetsanpassad läktare med serviceutrymmen 
vid Danderyds gymnasiums idrottsplats 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 52) väckte 
Karl Stenqvist (S) med flera en motion om ny tillgänglighetsanpassad 
läktare med serviceutrymmen vid Danderyds gymnasiums idrottsplats. 
Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 juni 2024 
(§ 37) antagit remissvar.  
Kultur- och fritidsnämnden framför att en lokalbehovsanalys genomförs för 
nämndens samlade lokalbehov och med hänsyn till nämndens samlade 
behov av lokaler vid beslut om investeringar. Nämnden konstaterar att 
idrottsplatsen vid Danderyds gymnasium klarar Svenska fotbollförbundets 
arenakrav för Ettan (division 1). På området finns toaletter för publik och 
utövare. Det finns åskådarplatser för personer med funktionsnedsättning och 
ledsagare, samt ramp för att kunna ta sig till gräsplan i rullstol. Det finns 
toalett för funktionshindrade. I omklädningsrummen i Danderyds 
gymnasium finns faciliteter för föreningar. 
Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
den av motionärerna framförda frågan hanteras genom kultur- och 
fritidsnämndens lokalbehovsprocess med lokalbehovsanalys. 
Kommunledningskontoret kan därtill konstatera att nämndens 
ansvarsområde inte inbegriper uppgift att initiera folkhälsostrategiska 
åtgärder vilket den efterfrågade kalkylen skulle förutsätta. Av betydelse är 
också att ett sådant arbete skulle innebära en relativt omfattande 
resursinsats.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 195 KS 2024/0185 
 

Svar på motion från Christian Ljungdahl (C) m fl om att 
genomföra aktiviteter för att hedra minnet av Elsa 
Beskow och Alice Tegnér 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 mars 2024 (§ 54) väckte 
Christian Ljungdahl (C) med flera en motion om att initiera genomförande 
av möjliga aktiviteter för att hedra minnet av Elsa Beskow och Alice 
Tegnér. Ärendet har remitterats till kultur- och fritidsnämnden som den 11 
juni 2024 (§ 38) antagit remissvar. 
Kultur och fritidsnämnden framför en rad aktiviteter, som uppmärksammar 
Elsa Beskow och Alice Tegnér, är planerade under året. Det gäller både 
aktiviteter i samarbete med föreningslivet och i kommunens regi.  

− För att fira Alice Tegnérs 160-årsdag genomfördes föreställningen 
”Ur hjärtats vrå” på Danderydsgården. 

− Elsa Beskows karaktärer uppmärksammas under 
nationaldagsfirandet, och en barnkör sjunger Alice Tegnérs sånger. 

− Åtta allsångskonserter hålls med Alice Tegnérs sånger, både 
offentligt och på seniorboenden. 

− Under advent arrangeras ”Jul på slottet”, med familjeföreställningar i 
Elsa Beskows sagovärld. 

Kommunledningskontoret delar kultur- och fritidsnämndens bedömning att 
de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och välavvägt 
sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens verksamhet under 
2024. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen då kultur- och fritidsnämnden har 
visat att de frågor som motionärerna för fram hanteras på ett lämpligt och 
välavvägt sätt i det utbud av aktiviteter som sker inom nämndens 
verksamhet under 2024. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 
  



  Sammanträdesprotokoll 43 (63) 
Sammanträdesdatum 
2024-12-02 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________  
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§ 196 KS 2024/0245 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att korta 
handläggningstiderna på bygglovsenheten genom att 
automatisera slutbeskeden med hjälp av en robot 

Ärende 
På kommunfullmäktiges sammanträde den 6 maj 2024 (§ 73) väckte Siv 
Sahlström (C) med flera en motion om att korta handläggningstiderna på 
bygglovsenheten för enkla ärenden genom att automatisera slutbeskeden 
med hjälp av en robot. 
Motionen har remitterats till miljö- och stadsbyggnadsnämnden som den 4 
september 2024 (§ 98) antagit remissvar. Nämnden ställer sig positiv till 
motionärernas förslag och framför att nämnden under flera år arbetat med 
digitalisering av olika delar i handläggningsprocessen och ser det som 
prioriterat att även i fortsättningen vara i framkant av den digitala 
utvecklingen. Innan automatisering kan införas behöver omfattande åtgärder 
vidas, bland annat med att utreda rättsliga förutsättningar och med 
systemtekniskt arbete. Inom ramen för ett specifikt projekt har nämnden 
planerat att samtidigt se över möjligheterna att införa automatisering av 
vissa processer så som föreslås i motionen. Nämnden anser det inte vara 
nödvändigt att få ett formellt utredningsuppdrag av kommunfullmäktige, 
eftersom åtgärderna redan ligger i planeringen för nästa år.  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige bifaller motionen som ger uttryck för vikten av att 
ligga i framkant i arbetet med digitalisering och utveckling av kommunens 
handläggningsprocesser. Beslutet innebär att kommunfullmäktige lämnar 
ärendet utan åtgärd då utredningen i ärendet har visat att intentionen med de 
föreslagna åtgärderna hanteras inom ramen för planeringen för kommande 
år. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 45 (63) 
Sammanträdesdatum 
2024-12-02 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 197 KS 2024/0183 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att 
ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning 
av tekniska kontoret 

Ärende 
Siv Sahlström med flera (C) väckte den 18 mars 2024 (§ 53) en motion om 
att ompröva tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska 
kontoret. 
Enligt kommunledningskontorets bedömning finns inget i vare sig lag eller 
tekniska nämndens reglemente som reglerar eller hindrar nämnden från att 
byta namn på sin egen förvaltning eller delar av sin organisation.  
Mot denna bakgrund bedömer kommunledningskontoret att det inte finns 
någon anledning för kommunstyrelsen att vidta någon åtgärd med anledning 
av tekniska nämndens beslut om namngivning av tekniska kontoret. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige bedömer i enlighet med tekniska nämndens beslut 
att nämndens förvaltning, genom namnet samhällsutvecklingsförvaltningen, 
fått en benämning som motsvarar de utökade och strategiska funktioner som 
numera ingår i förvaltningens uppdrag. 
2. Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 198 KS 2024/0129 
 

Svar på motion från Siv Sahlström (C) m fl om att utöka 
servicen till Danderydsborna 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 januari 2024 (§ 17) väckte 
Siv Sahlström (C) med flera en motion om att kommunfullmäktige ska 
uppdra åt kommunstyrelsen att se över och utöka servicen till 
Danderydsborna och utarbeta en policy för förvaltningarna för hur 
kontakterna mellan Danderydsborna och kommunen bör skötas. 
Kommunen har förbättrat servicen till Danderydsborna genom att etablera 
ett nytt kontaktcenter i Mörby Centrum. Den digitala hanteringen av 
ärenden gör att varje ärende kan spåras och följas upp, vilket sparar tid och 
ökar tillgängligheten. Kontaktcentret löser snabbt cirka 60 procent av alla 
inkommande ärenden, ofta inom en timme. Den effektiva ärendehanteringen 
avlastar förvaltningarna och gör att medborgarna får snabbare svar och 
hjälp. Med digital ärendehantering kan medborgarna själva beskriva sina 
ärenden och skicka in när det passar dem vilket ökar servicen. Flexibel 
bemanning i kontaktcentret minimerar väntetider vid telefonsamtal. 
Kommunen utvecklar ständigt nya e-tjänster som gör det enklare för 
medborgarna att skicka in ansökningar. Planerat samarbete med andra 
myndigheter kommer ytterligare underlätta för invånarna. Danderyds 
kommun har effektiva rutiner för ärendehantering som garanterar möjlighet 
till registrerade och spårbara ärenden. Detta säkerställer att medborgarna får 
korrekt och snabb service. Kontaktcenters reception tar emot personliga 
besök och säkerställer att besökare kan få hjälp och service med en stor 
bredd av tjänster, såsom att göra en felanmälan eller fylla i en ansökan. 
Med hänsyn till de åtgärder som redan har vidtagits för att förbättra och 
utöka servicen till Danderydsborna, samt den befintliga 
ärendehanteringsprocessen som säkerställer en hög nivå av service och 
uppföljning, bedömer kommunledningskontoret att de frågor som ställs av 
motionärerna hanteras på ett ändamålsenligt och effektivt sätt inom 
nuvarande arbetssätt. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige lämnar motionen utan åtgärd då utredningen i ärendet 
har visat att nuvarande arbetssätt och ärendehanteringsprocess säkerställer 
en god service till kommuninvånarna vid kontakter med kommunen. 
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Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 199 KS 2024/0273 
 

Svar på motion från Carolin Robson (MP) angående 
kommunens miljö- och klimatprogram och dess mål att 
minst 50 procent av inköpta livsmedel ska vara 
ekologiska 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 10 juni 2024 § 100 väckte 
Carolin Robson (MP) med flera en motion angående kommunens miljö- och 
klimatprogram och dess mål att minst 50 procent av inköpta livsmedel ska 
vara ekologiska.  
I motionen föreslås kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att 
utreda och föreslå åtgärder för hur det sedan år 2020 uppställda målet om 
ekologiska livsmedel ska kunna uppnås samt att utreda behovet av ett mål 
även för andelen livsmedel producerade i Sverige. 
Av utredningen i ärendet följer att verksamheterna i nuläget bedriver ett 
strukturerat och målmedvetet arbete för att minst 50 procent av de livsmedel 
som köps in ska vara ekologiska, i enlighet med kommunens miljö- och 
klimatprogram. Denna målsättning har ytterligare förstärkts i kommunens 
måltidspolicy som förtydligar att andelen ekologiska livsmedel ska öka. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bordlägga ärendet och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
__________ 
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§ 200 KS 2024/0078 
 

Befrielse från uppdrag i kommunfullmäktige och 
hemställan till länsstyrelsen om ny 
röstsammanräkning 

Ärende 
Carolin Robson (MP) har den 26 november 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningen och att kommunfullmäktige 
ska hemställa att länsstyrelsen ska förrätta ny röstsammanräkning och finner 
att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller framställningen. 
2. Kommunfullmäktige hemställer att länsstyrelsen ska förrätta ny 
röstsammanräkning efter Carolin Robson (MP). 
__________ 
  



  Sammanträdesprotokoll 50 (63) 
Sammanträdesdatum 
2024-12-02 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 201 KS 2024/0078 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
A. Maarit Nordmark (L) har den 28 november 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som ersättare i krisledningsnämnden. 
B. Maarit Nordmark (L) har den 2 december 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen. 
C. Maria Mandahl (C) har den 29 november 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. 
D. Annika Linde (L) har den 29 november 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som 2:a vice ordförande i kommunfullmäktige. 
E. Carolin Robson (MP) har den 26 november 2024 begärt befrielse från 
uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska bifalla framställningarna och finner att 
kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 
__________ 
Expedieras 
Maarit Nordmark 
Maria Mandahl 
Annika Linde 
Carolin Robson 
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§ 202 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av 1:e vice ordförande i kommunstyrelsen 

Ärende 
Liberalerna har, från den 1 januari 2025, ett vakant uppdrag som 1:e vice 
ordförande i kommunstyrelsen. Kommunfullmäktiges valberedning har 
lämnat förslag att för uppdraget utse Fredrik Pallin (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Fredrik Pallin (L),  
till 1:e vice ordförande i kommunstyrelsen från den 1 januari 2025 till och 
med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Fredrik Pallin 
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§ 203 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av kommunalråd med tjänstgöringsgrad 50 
procent 

Ärende 
Liberalerna har, från den 1 januari 2025, ett vakant uppdrag som 
kommunalråd med tjänstgöringsgrad 50 procent. Kommunfullmäktiges 
valberedning har lämnat förslag att för uppdraget utse Fredrik Pallin (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Fredrik Pallin (L),  
till kommunalråd med tjänstgöringsgrad 50 procent från den 1 januari 2025 
till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Fredrik Pallin 
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§ 204 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av vice ordförande i krisledningsnämnden 

Ärende 
Liberalerna har, från den 1 januari 2025, ett vakant uppdrag som vice 
ordförande i krisledningsnämnden. Kommunfullmäktiges valberedning har 
lämnat förslag att för uppdraget utse Fredrik Pallin (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Fredrik Pallin (L),  
till vice ordförande i krisledningsnämnden från och med den 1 januari 2025 
till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Fredrik Pallin 
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§ 205 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av 2:e vice ordförande i 
kommunfullmäktige 

Ärende 
Liberalerna har ett vakant uppdrag som 2:e vice ordförande i 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktiges valberedning har lämnat förslag 
att för uppdraget utse Elvy Svennerstål (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Elvy Svennerstål (L),  
till 2:e vice ordförande i kommunfullmäktige. 
__________ 
Expedieras 
Elvy Svennerstål 
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§ 206 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av 2:e vice ordförande för 
kommunfullmäktiges valberedning 

Ärende 
Liberalerna har, från den 1 januari 2025, ett vakant uppdrag som 2:e vice 
ordförande för kommunfullmäktiges valberedning. Liberalerna har för detta 
uppdrag nominerat Fredrik Pallin (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Fredrik Pallin (L),  
till 2:e vice ordförande för kommunfullmäktiges valberedning. 
__________ 
Expedieras 
Fredrik Pallin 
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§ 207 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av ledamot i kommunstyrelsen 

Ärende 
Miljöpartiet har ett vakant uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen. 
Miljöpartiet har för detta uppdrag nominerat Gun-Britt Lindström (MP). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser  
Gun-Britt Lindström (MP),  
till ledamot i kommunstyrelsen till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Gun-Britt Lindström 
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§ 208 KS 2024/0083 
 

Fyllnadsval av ersättare i krisledningsnämnden 

Ärende 
Liberalerna har, från den 1 januari 2025, ett vakant uppdrag som ersättare i 
krisledningsnämnden. Liberalerna har för detta uppdrag nominerat Annika 
Linde (L).  

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Annika Linde (L),  
till ersättare i krisledningsnämnden från den 1 januari 2025 till och med den 
31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Annika Linde 
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§ 209 KS 2024/0083 

Fyllnadsval av ersättare i kommunstyrelsen 

Ärende 
Centerpartiet har ett vakant uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen. 
Centerpartiet har för detta uppdrag nominerat Eric Skoglund (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Eric Skoglund (C),  

 
till ersättare i kommunstyrelsen till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Eric Skoglund 
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§ 210 KS 2024/0083 

Fyllnadsval av ledamot i kommunstyrelsen 

Ärende 
Liberalerna har ett vakant uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen. 
Liberalerna har för detta uppdrag nominerat Annika Linde (L). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på lämnat förslag och 
finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser 
Annika Linde (L),  
till ledamot i kommunstyrelsen till och med den 31 december 2026. 
__________ 
Expedieras 
Annika Linde 
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§ 211 KS 2024/0441 

Motion om att minska ljusföroreningarna 

Ärende 
Carolin Robson (MP) med flera lämnar in en motion om att minska 
ljusföroreningarna. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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§ 212 KS 2024/0443 

Motion om Moderaternas vallöfte 2022 att rusta och 
kvalitetssäkra seniorbostäderna i Enebyberg 

Ärende 
Carolin Robson (MP) med flera lämnar in en motion om Moderaternas 
vallöfte 2022 att ”rusta och kvalitetssäkra seniorbostäderna i Enebyberg”. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 
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§ 213 KS 2024/0442 

Motion om kommunens ansvarstagande för anställdas 
arbetsmiljö 

Ärende 
Carolin Robson (MP) med flera lämnar in en motion om kommunens 
ansvarstagande för anställdas arbetsmiljö. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexküll (M) ställer proposition på att 
kommunfullmäktige ska remittera motionen till kommunstyrelsen för 
beredning och finner att kommunfullmäktige så beslutat. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige remitterar motionen till kommunstyrelsen för 
beredning. 
__________ 



  Sammanträdesprotokoll 63 (63) 
Sammanträdesdatum 
2024-12-02 

Kommunfullmäktige 
 

 

 
 
 
Digitalt justerat                                                                                Utdragsbestyrkande…………………………………… …………… 

 

 

§ 214 
 

Anmälningar 

Följande anmäls för kommunfullmäktiges kännedom: 
1. Utvärdering av Partiöverenskommelse – Politiska organisationen från 

den 7 april 2022 
2. Miljöpartiet har utsett Gun-Britt Lindström (MP) till ny gruppledare 

från och med den 1 januari 2025. 
__________ 
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Motion av Miljöpartiet de gröna om att minska 
ljusföroreningarna 
 

 
Belysning är viktigt för att skapa trygga platser utomhus. Vår vilja att lysa upp 
överallt hotar emellertid fåglar, däggdjur, insekter och även fiskar. Sedan LED-
lampans intåg på belysningsmarknaden har mängden ljus ökat i både antal 
lampor och ljusstyrka. Tillsammans med global uppvärmning, avskogning och 
andra miljöproblem måste vi nu också hantera det tilltagande ljuset. 
 
Insekter samlas kring ytterlampan, gatlyktor, reklamskyltar och strålkastare. I 
större skala flyttas hela ekosystem från mörka ytterområden mot upplysta 
stadscentra. Det är en av förklaringarna till den utbredda insektsdöd vi har sett 
de senaste decennierna. Fåglar fastnar i det här ljuset och blir desorienterade. 
För djurlivet behövs inte bara gröna korridorer utan även mörkerkorridorer där 
nattlevande arter kan förflytta sig. 
 
Trafikverket definierar ljusförorening som summan av alla negativa effekter av 
artificiellt ljus på djur och natur: endast nedåtriktat ljus, krav på uppljuskvot, krav 
för att minska överbelysning och anpassning efter omgivningsljus. 
 
Länsstyrelsen skriver: Ljusföroreningar är nedsmutsning med ljus: för mycket 
ljus, för starkt ljus, ljus på fel plats – allt artificiellt ljus som riskerar att påverka 
djur- och naturliv. 
 
Naturvårdsverkets naturvårdssatsning, LONA, ger kommuner upp till 50 procent 
i bidrag för att genomföra projekt till nytta för naturvård, friluftsliv och folkhälsa.  
 
Många kommuner har tagit fram riktlinjer för offentlig belysning. 
 
Miljöpartiet uppmanar kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att 
verka för att 
 

• ett belysningsprogram med riktlinjer tas fram för att minska 
ljusföroreningarna i kommunen 

• att belysningsprogrammet med riktlinjer tillämpas i alla relevanta projekt 
 
 
 
Danderyd 2024-12-02 

    
Carolin Robson Gun Britt Lindström Ruby Rosén Kjell Rosén  
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Motion av Miljöpartiet de gröna om kommunens bristfälliga 
ansvarstagande för våra anställdas arbetsmiljö 
 
 
Miljöpartiet har under en följd av år varit kritisk mot underfinansieringen av 
kärnverksamheterna förskola/skola och vård/omsorg. Det visar sig nu att även 
fackföreningarna i Danderyd under en följd av år varit kritiska, bl a genom att 
lämna yttranden och yrkande över kommunens budget. Man har bl a krävt att 
kommunen utreder budgetens påverkan på arbetsmiljö, arbetsbelastning och 
stress inom kommunens verksamheter, att effektiviseringens påverkan på 
arbetsmiljö, sjukfrånvaro och kvalitén på verksamheterna ska granskas. 
Fackföreningarna har upprepat krävt att arbetsbelastning, arbetsmiljö och stress 
årligen ska undersökas för att göra en uppföljning om budget har påverkat 
arbetstagarnas arbetsmiljö och/eller stressnivå.  
 
Det fackföreningarna i yttranden och yrkanden har visat är att konsekvensen av 
underfinansieringen av kärnverksamheterna har lett till dålig arbetsmiljö, stress 
och långtidssjukskrivningar. Detta får ses utgöra svar på revisorerna krav om 
utredning av konsekvenserna av underfinansieringen av kärnverksamheterna.  
 
Underfinansiering, personalpolicy och dålig arbetsmiljö hänger ihop och 
kommunstyrelsen har genom sin uppsiktsplikt det övergripande ansvaret för alla 
tre områden.  
 
Miljöpartiet uppmanar KS att följa de rekommendationer som revisorerna 
lämnar innebärande  

• att KS i formell mening behandlar revisionsrapporterna och tar ställning 
till de rekommendationer som lämnas/lämnats 

• att KS följer upp beslutade åtgärder  

• att KS får en slutredovisning när åtgärderna är verkställda 
 
Miljöpartiet uppmanar KS  

• att utreda de arbetsmiljöproblem som fackföreningarna påtalar/påtalat 

• att i formell mening ta ställning till de utredningar som föreslås/föreslagits 
 
 
Miljöpartiets ställningstaganden 2021-2024 
 
Miljöpartiets budgetyrkanden budget 2025 och plan 2026-2027 
Kommunstyrelse ska säkerställa  
att revisorernas rekommendationer följs gällande konsekvensutredning av att 
resurstilldelningen till förskola/skola och vårdomsorg inte skett utifrån realistiska 
underlag 
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att Visions krav följs om utredning av budgetens påverkan på arbetsmiljö, 
arbetsbelastning och stress inom kommunens verksamheter 
 
Miljöpartiets reservation KS 240930 punkt 9, Yttrande över revisionsrapport 
angående uppföljning av lämnade rekommendationer år 2021-2022 
KS beslut att anta föreslaget yttrande som svar över revisorernas skrivelse får 
ses som ett illa dolt försök att bortse från det revisorerna rekommenderat 
gällande framtagande av en personalpolicy. Vi anser att ärendet ska hänskjutas 
till fullmäktige. 
 
Särskilt uttalande KF 240108 punkt 8, Tilläggsanslag till utbildningsnämndens 
budget 2024 
Krav att KS beaktar revisorernas påpekanden om att resurstilldelningen inte 
sker utifrån realistiska underlag, att det råder en obalans mellan krav, resurser 
och besparingsåtgärder, att KS ska analysera vad de implicita 
besparingskraven inneburit för förskola/skola. 
 
Miljöpartiets reservation KF 231120, punkt 8 Budget 2024 
Revisorernas specialgranskning 2020 visar  
att stora ekonomiska underskott i socialnämnd och utbildningsnämnd tyder på 
att resurstilldelningen inte sker utifrån realistiska underlag 
att revisorernas specialgranskning 2021 
att kommunstyrelsen rekommenderas att analyser konsekvenserna av vad de 
implicita besparingskraven inneburit för vårdomsorg och skola/förskola 
att revisorernas specialgranskning 2022 av personal- och kompetensförsörjning 
visar det råder en obalans mellan krav och resurser och besparingsåtgärder 
och att KS rekommenderas att ta fram en personalpolicy, kompetensför-
sörjningsstrategi och/eller en kompetensförsörjningsplan 
 
Miljöpartiets reservation KF 230508, punkt 9 årsredovisning 
Revisorernas specialgranskning 2020 av ekonomistyrningen visar att 
socialnämnd och utbildningsnämnd under flera år bedrivit verksamheterna inom 
tilldelade budgetramar, att stora ekonomiska underskott tyder på att resurstill-
delningen inte sker utifrån realistiska underlag. 
Revisorernas specialgranskning 2021 visar att KS rekommenderas att 
analysera konsekvenserna av vad de implicita besparingskraven inneburit för 
verksamheterna vård/omsorg, skola/förskola. 
Revisorernas specialgranskning 2022 av personal- och kompetensförsörjning 
visar en obalans mellan krav och resurser och besparingsåtgärder, att KS 
rekommenderas ta fram en personalpolicy, kompetensförsörjningsstrategi 
och/eller kompetensförsörjningsplan. 
 
Miljöpartiets reservation KS 230306 punkt 8, Planeringsförutsättningar och 
direktiv för budget 2024 och plan 2025-2026 
Vi anser att anslagen i Planeringsförutsättningar och direktiv ska räknas upp i 
paritet med verkligheten – intäkterna ska överstiga kostnaderna. 
Vi vidhåller det är KS som ska utreda riskerna av vad besparingskrav och 
underfinansiering inneburit för verksamheterna. 
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Miljöpartiets reservation KF 230220, punkt 12 Svar på motion från Carolin 
Robson m fl om revisorernas rekommendationer rörande underfinansieringen 
av kommunens kärnverksamheter 
Syftet med motionen var att KS skulle göra det som revisorerna rekommenderat 
KS att göra 
Vi anser frågeställningarna i motionen inte är besvarade. I stället för att utreda 
det som motionen handlar om redovisas kommunens budgetprocess, 
ekonomiska styrningsregler, planeringsförutsättningar mm. 
Vi har liksom revisorerna upprepat kritiserat avsaknaden av analys av vad årliga 
besparingskrav inneburit för kärnverksamheterna. 
 
Särskilt uttalande KF 221117, punkt 13 Budget 2023 och plan 2024-2025 
Effektiviseringshets och sparkrav får konsekvenser för arbetsmiljön. I 
strategiområdet Hög attraktivitet står att KS ska säkra att kommunen är en 
attraktiv arbetsgivare som ger förutsättningar för ett hållbart arbetsliv. 
I strategiområdet Hög effektivitet står att KS gör rätt prioriteringar. Vi anser att 
prioritera rätt är att följa revisorernas rekommendationer. Vi anser det inte fyller 
någon funktion att siffer-sätta en budget när KS inte följer revisorernas 
rekommendationer gällande underfinansieringen av kärnverksamheterna. 
 
Särskilt uttalande KF 2021, budget 2022 och plan 2023-2024 
Arbetsmiljöverkets tillsyn 2020 av den psykosociala arbetsmiljön visar att det 
funnits brister i arbetsmiljön på nio av tio arbetsplatser. Konsekvensen av denna 
obalans mellan resurser och behov är en ökande arbetsbelastning. MP anser 
att en god arbetsmiljö för arbetstagarna är grunden för att inte bli sjuk eller 
skadad av arbetet. Socialnämnden ska följa Socialtjänstlagen och 
Utbildningsnämnden ska följa Arbetsmiljölagen och dess intentioner. 
 
 
Danderyd 2024-12-02 

   
Carolin Robson Gun Britt Lindström  
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Motion av Miljöpartiet de gröna om Moderaternas vallöfte 
2022 att ”rusta och kvalitetssäkra seniorbostäderna i 
Enebyberg”. 
 
Kommunens fastigheter utgör kommuninvånarnas gemensamma tillgång. 
Miljöpartiet vill att Moderaterna håller sitt vallöfte 2022 att rusta och 
kvalitetssäkra seniorbostäderna i Enebyberg. Vi vill att bostäderna ska 
renoveras och bevaras. 
 
Kommunen hävdar att seniorbostäderna i Enebyberg är i behov av ett 
omfattande underhåll, att de renoveringar som behövs betraktas som 
fastighetsunderhåll samt att detta underhåll juridiskt inte utgör någon grund för 
hyreshöjningar. Skälet till att Majoriteten vill lägga ner seniorbostäderna är alltså 
att det inte går att höja hyrorna utan att först åtgärda det eftersatta underhållet. 
 
Endast 6 av de 76 seniorbostäderna i Enebyberg renoverades 2015 med 
resultatet förbättrat inomhusklimat, sänkta energikostnader och ökad brand- och 
taksäkerhet. Övriga 70 bostäder har fortfarande bristfälligt inomhusklimat och 
brandsäkerhet och höga energikostnader. Miljöpartiet anser att alla äldre som 
hyr en seniorbostad i Enebyberg har rätt till en bostad som inte bara följer 
brandsäkerhetsreglerna utan även har säkra tak och ett bra inomhusklimat. 
 
Danderyds kommun har i egenskap av fastighetsägare och som hyresvärd en 
lagstadgad underhållsplikt av seniorbostäderna i Enebyberg.  
 
15 § Hyreslagen föreskriver hyresvärdens underhållsplikt och att denna gäller 
under hela hyrestiden. 
 
12 kap. 9 § + 12 kap. 15 § st 1 JB föreskriver hyresvärdens skyldighet att se till 
att lägenheten håller sådan standard att den enligt den allmänna uppfattningen i 
orten är fullt brukbar för det avsedda ändamålet. En hyreslägenhet i Danderyd 
ska alltså vara brukbar och fungera på sådant sätt som förväntas av en bostad i 
Danderyd. 
 
8 kap. 14 § Plan- och bygglagen föreskriver fastighetsägares underhållsplikt. I 
förarbetena anges särskilt att de skador som uppstår genom bristande 
underhåll nästan alltid är mycket dyra att avhjälpa i efterhand. Ett regelbundet 
underhåll innebär därför att det på sikt medför kostnadsbesparingar. (prop. 
1985/86:1 s. 512–514).  
 
Miljöpartiet uppmanar kommunen att tillse att verksamheten är lagenlig. 
Underhållsreglerna syftar bl a till att olägenheter för människors hälsa inte ska 
uppkomma. För hyresgäster kan ett eftersatt underhåll, förutom funktionsbrister 
och brådskande reparationer, även innebära risk för hälsa och otrygghet. 
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Miljöpartiet anser kommunen har underlåtit att använda hyresintäkterna för 
Enebybergs seniorbostäder till det de varit avsedda för – fastighetsunderhåll.  
 
I övrigt hänvisas till  
 
KF 2018-06-11, Miljöpartiets Interpellation om pensionärsbostäderna vid Eneby 
torg: 
 
KS 2024-01-29, Reservation mot försäljning av Plogen 12-13 genom 
markanvisning eftersom kommunen saknar riktlinjer för markanvisning.  
 
Reservation mot att kommunen planerar en försäljning av mark som delvis ägs 
av Eneby andra samfällighetsförening (org nr 716417-2988). Skiss framtagen 
av kommunen visar att samfälligheten äger och förvaltar gemensam egendom 
bestående av vägar och allmän mark inom kvarteret, gatubelysning, VA-
ledningar och brunnar, lekplats samt en kvartersstuga (Anläggningssamfällighet 
tillkommen genom anläggningsbeslut 1975-04-18 (dnr AB2 77/75) fastställt av 
lantmäterimyndigheten), Kommunen kan således inte fatta beslut gällande mark 
som ägs och förvaltas av samfällighetsföreningen.  
 
Reservation mot bristande fastighetsunderhåll och att kommunen inte följt 
lagkrav på lägenhets- och statusbesiktning för att säkerställa fastighetens 
boendemiljö, systematiskt brandskyddsarbete (SBA) för att förebygga brand i 
fastigheten, obligatorisk ventilationskontroll för att säkra inomhusklimatet och 
energiåtgång, uppföljning av energianvändning, kontroll av klimatskal, 
fuktskador samt sedvanlig kommunikation med hyresgäster. 
 
Underhållsåtgärder är något en fastighetsägare är skyldig att vidta. Avsikten 
med kravet på fastighetsunderhåll är att dess egenskaper och funktioner ska 
bevaras och inte påtagligt försämras. Hade kommunen följt regelverket och 
fortlöpande reparerat det som var trasigt i seniorbostäderna hade dessa idag 
varit i ett helt annat skick.  
 
Hyresuttaget idag räcker självklart inte för att täcka konsekvenserna av 
majoritetens mångåriga bortprioriteringar. Hanteringen av seniorbostäderna kan 
endast beskrivas som ett ansvarslöst slöseri med Danderydsbornas pengar. 
 
Miljöpartiet har för budget 2025 krävt akuta reparationsåtgärder som ett led i 
bevarandet av Enebybergs seniorbostäder. Det är upprörande att kommunen 
fattat beslut om ett trygghetsboende i Enebyberg utan att man har haft en dialog 
med de seniora kommuninvånare som bor i Enebybergs seniorbostäder. 
 
 
Danderyd 2024-12-02 
 

   
Carolin Robson Gun Britt Lindström Ruby Rosén Kjell Rosén   
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